

السيرة الذاتية

1- الاسم :ميسم بلاسم نعيم

2- اللغة : عربي – انكليزي

3- التحصيل العلمي :

أ- الدراسة الجامعية حاصلة على درجة بكوريوس علوم في علوم الحياة من كلية التربية للبنات / جامعة الأنبار/1996/العراق

ب- الدراسات العليا حاصلة على درجة ماجستير في العلوم (الأحياء المجهرية الطبية) من كلية الطب/ جامعة الأنبار/عام 2005 عن رسالتي الموسومة (دراسة للأكياس المائية التي تصيب الإنسان)

4- العنوان الوظيفي : استاذ مساعد في كلية العلوم للبنات – قسم علوم الحياة /جامعة بغداد – وزارة التعليم العالي والبحث العلمي

5- الجامعات و الكليات التي درست فيها :

أ- جامعة الأنبار/ كلية الطب/ قسم الأحياء المجهرية الطبية/ درست المواد التالية للأعوام 1997-2003 بعنوان مساعد باحث:

-البايولوجي الطبي

-الطفيليات الطبية

-الأحياء المجهرية الطبية

ب- جامعة بغداد / كلية العلوم للبنات / قسم علوم الحياة درست المواد التالية للأعوام 2005 – 2010 بعنوان مدرس مساعد:

- الأحياء المجهرية الطبية

- علم البكتيريا

- علم الفايروسات

- علم المناعة

- المضادات الحياتية

ت - جامعة بغداد / كلية العلوم للبنات / قسم علوم الحياة درست المواد التالية للأعوام 2010 - 2012

بعنوان مدرس مساعد للعام 2012-2013 بعنوان مدرس:-

-علم المناعة

- امراضية انسجة

- الطفيليات الطبية

ث - جامعة بغداد / كلية العلوم للبنات / قسم علوم الحياة درست المواد التالية للأعوام 2013 – 2016 بعنوان مدرس:-

- امراضية انسجة
- علم البكتيريا
- علم الأبتدائيات
- علم الفلسجة وتشريح الأنسان
- الدراسات العليا (الماجستير والدكتوراه) / علم الطفيليات الطبية
- الأمراض الأنتقالية
- الأحياء المجهرية الممرضة

ج - جامعة بغداد / كلية العلوم للبنات / قسم علوم الحياة درست المواد التالية
للعوام 2017-2019 بعنوان استاذ مساعد :-
-علم الأبتدائيات
-الأحياء المجهرية الممرضة
- الطفيليات الطبية

6- البحوث :-

- 1-تأثير بعض الأنواع البكتيرية في حيوية الأكياس العدرية في الأنسان.
- 2-تأثير درجة الحرارة في حيوية الأكياس المائية في الأنسان ودراسة .
حجوم الأكياس المائية
- 3-دراسة انتشار الأكياس المائية في الأبقار والأغنام.
- 4- دراسة نسجية لطبقات الكيس المائي.
- 5- دراسة التأثير الأيلي لمجاميع الدم ABO والعامل الرئيسي Rh لعينة عشوائية
من طائفة الصابئة المندائيين.
- 6- تقدير بعض المركبات الفعالة لمستخلصات بذور العنب *Vitis venifera* وتقييم
فعاليتها ضد انواع من البكتيريا المرضية.
- 7- عزل وتشخيص طفيليات من ترب مختلفة في مدينة بغداد.
- 8- دراسة لوظائف الكبد والكلية وبعض ايونات الدم للمرضى المصابين بداء
المقوسات الكوندية.
- 9- انتشار الطفيليات في التربة بأستعمال طريقتين للتطويف فضلا عن الصبغة
المقاومة للحامض.
- 10- تأثير داء المقوسات الكوندية على الدهون وهرمونات الغدة الدرقية للنساء
المجهضات.
- 11- دراسة انتشار وتأثير الطفيليات الداخلية والتغيرات النسجية في الضفادع في
مدينة بغداد.

7- الشكر والتقدير :-

أ- كتب شكر وتقدير من السيد عميد كلية الطب-جامعة الأنبار/ عدد(2) للعام

1999

ب- كتاب شكر وتقدير من السيد رئيس جامعة الأنبار (الموظف المتميز) عدد (1)

للعام 2001

ت- كتاب شكر وتقدير من السيد عميد كلية طب الأسنان-جامعة الأنبار/عدد(1)

للعام 2002

ث- كتاب شكر وتقدير من السيد رئيس جامعة بغداد عدد(1) للعام 2008

ج- كتاب شكر وتقدير من السيدة عميد كلية العلوم للبنات-جامعة بغداد/ عدد (1)

للعام 2010.

ح- كتاب شكر وتقدير من السيدة عميد كلية العلوم للبنات-جامعة بغداد/ عدد (2)

للعام 2012.

خ- كتاب شكر وتقدير من السيدة عميد كلية العلوم للبنات-جامعة بغداد/ عدد (1)

للعام 2013.

د- كتاب شكر وتقدير من وزارة التعليم العالي والبحث العلمي/ عدد (1) للعام 2014

ذ- كتاب شكر وتقدير من وزارة التربية / عدد (1) .

ر - كتاب شكر وتقدير من السيدة عميد كلية العلوم للبنات-جامعة بغداد/ عدد (1)

للعام 2016

ز- كتاب شكر وتقدير من السيدة عميد كلية العلوم للبنات-جامعة بغداد/ عدد (1)

للعام 2018

*شهادة تقديرية من عميد كلية العلوم للبنات / جامعة بغداد حول (المؤتمر العلمي النسوي الثاني) 2013.

* شهادة تقديرية من عميد كلية العلوم للبنات / جامعة بغداد حول (التدريب على استخدام المجهر الفلوري سيئي) 2013.

*شهادة تقديرية من كلية العلوم / جامعة النهرين حول (استخدام الاليزا في التشخيص المختبري) 2015.

* شهادة تقديرية من عميد كلية العلوم للبنات / جامعة بغداد حول (الأستلال والأقتباس) 2015.

* شهادة تقديرية من عميد كلية العلوم للبنات / جامعة بغداد حول (المؤتمر العلمي للدراسات العليا) 2016.

* شهادة تقديرية من عميد كلية العلوم للبنات / جامعة بغداد حول (المؤتمر العلمي النسوي الثالث) 2016.

* شهادة تقديرية من عميد كلية العلوم للبنات / جامعة بغداد حول (ندوة المخدرات) 2017.

- * شهادة تقديرية من عميد كلية العلوم للبنات / جامعة بغداد حول (القاء محاضرة في ندوة المخدرات) 2017.
- * شهادة تقديرية من عميد كلية العلوم للبنات / جامعة بغداد حول (المشاركة في مهرجان الربيع وسلامة البيئة) 2019.

8- الأنشطة العلمية :-

- * عضو لجنة امتحانية / الدراسات الأولية / كلية العلوم للبنات /جامعة بغداد.
- *لجنة اعداد التقرير السنوي لقسم علم الحياة / كلية العلوم للبنات /جامعة بغداد.
- *لجنة اعداد دليل قسم علم الحياة / كلية العلوم للبنات /جامعة بغداد.
- * عضو لجنة سائدة في المؤتمر العلمي النسوي الثاني / كلية العلوم للبنات /جامعة بغداد.
- * عضو لجنة تحضيرية في الندوة المتضمنة امراض المناعة الذاتية / كلية العلوم للبنات /جامعة بغداد.
- * عضو لجنة سائدة في الندوة (كنوز الثروة النباتية في الصحاري العراقية) / كلية العلوم للبنات /جامعة بغداد.
- * عضو لجنة سائدة في الندوة (كنوز الثروة النباتية الملحية في العراق) / كلية العلوم للبنات /جامعة بغداد.
- *لجنة دراسات عليا / كلية العلوم للبنات /جامعة بغداد.
- * عضو لجنة امتحانية / الدراسات العليا / كلية العلوم للبنات /جامعة بغداد.
- * عضو لجنة تدريبية حول التقنيات المناعية / كلية العلوم للبنات /جامعة بغداد.
- *المشاركة كحضور في دورة استخدام الاليزا في التشخيص المختبري / كلية العلوم /جامعة النهريين.
- * المشاركة كحضور في ورشة عمل حول التقنيات الحديثة للتشخيص البكتيري والمناعي / مركز بحوث التقنيات الأحيائية /جامعة النهريين.
- * المشاركة كحضور في دورة Epi info 7/ كلية الطب /جامعة النهريين.
- * عضو لجنة علمية في (المؤتمر العلمي النسوي الثالث) / كلية العلوم للبنات /جامعة بغداد.
- * عضو لجنة سكرتارية في (المؤتمر العلمي للدراسات العليا) / كلية العلوم للبنات /جامعة بغداد.
- * عضو القاء محاضرة في ندوة الأمراض الإنتقالية في العراق.
- * عضو لجنة تحضيرية في الندوة المتضمنة (المخدرات افة خفية) / كلية العلوم للبنات /جامعة بغداد.
- * المشاركة كحضور في دورة (تصميم البرايمرات) / كلية العلوم للبنات /جامعة بغداد.

- * المشاركة كحضور في دورة (كيف تقيم بحثا في المجلات العالمية) / مركز التعليم المستمر / جامعة بغداد.
- * المشاركة كحضور في دورة (الصفوف التعليمية) / مركز ابن سينا للتعليم الإلكتروني.
- * عضو لجنة سكرتارية في (المؤتمر العلمي الرابع لقسم علوم الحياة) / كلية العلوم للبنات /جامعة بغداد.
- * عضو لجنة اسناد للجنة الأمتحانية المركزية لامتحان التقويمي / كلية العلوم للبنات /جامعة بغداد.
- * اقامة حلقة نقاشية بعنوان (النازحون والأمراض الطفيلية) / كلية العلوم للبنات /جامعة بغداد.

Curriculum Vitae

1-Name: Maisam Balasim Naeem

2- Nationality: Iraqi

3- Language : Arabic, English

4- Scientific Qualification:

**A-B.Sc. in Biology Sciences / Education College
For women . Al-Anbar University, Biology
Department/ 1996/Iraq.**

**B-Master degree of Sciences in Medical Microbiology,
College of Medicine/ Al-Anbar University, Medical
Microbiology Department,
2005/ Iraq.**

**- The title of my thesis was (Studies on the human hydatid
cysts).**

5-Work address:

**Assistant Lecturer in College of Science for women \ Biology
department,
Baghdad University, Ministry of Higher Education
and Scientific Research**

6 –Scientific Employment Experiences:

*** 1997-2003**

**- Al-Anbar University -College of Medicine, Medical
Microbiology Department, in which I gave lectures as a
teaching assistant in:**

- a-Medical Biology**
- b-Medical Parasitology**
- c- Medical Microbiology**

*** 2005-2010**

**- Baghdad University- science college for women
/Biology department, in which I gave lectures as
assistant lecturer in:**

- a- Medical Microbiology**
- b- Bacteriology**
- c- Virology**
- d- Immunology**
- e- Antibiotics**

***2012-2013**

**- Baghdad University- science college for women
/Biology department, in which I gave lectures as
lecturer in:**

- a- Immunology**
- b- Histopathology**
- c- Medical Parasitology**

***2013-2016**

**- Baghdad University- Science College for women
/Biology department, in which I gave lectures as
Lecturer in:**

- a- Histopathology**
- b- Bacteriology**
- c- Protozoology**
- d-Medical Parasitology**
- e- Human anatomy &Physiology**
- f- Post graduates/ MSc & PhD (Medical Parasitology)**

- g- Communicable Diseases**
- h- Pathogenic Microbes**

***2017-2019**

**- Baghdad University- Science College for women
/Biology department, in which I gave lectures as
Assistant Lecturer in:**

- a- Protozoology**
- b- Pathogenic Microbes**
- c- Medical Parasitology**

7- Researches :-

- 1-Effect of some species of bacteria on viability of human hydatid cysts.**
- 2- Effect of temperature on viability of human hydatid cyst & study the volume of hydatid cyst.**
- 3- Study the prevalence of hydatid cyst in cattle and sheep.**
- 4- Histopathological studies on hydatid cyst wall.**
- 5- Gene frequencies of ABO and rhesus blood groups in Sabians (Mandaeans), Iraq.**
- 6- Estimation some active compounds of grape seed extract *Vitis venifera* and evaluate their effectiveness against types of pathogenic bacteria.**
- 7- Isolation and Diagnosis of Parasites from different soils in Baghdad City.**
- 8- Studying of kidney, liver functions and some blood ions in Toxoplasmosis patients.**
- 9- Prevalence of parasites in soil by tow floatation techniques and modified acid-fast stain in Baghdad City.**

10- Effect of toxoplasmosis on lipid profile and thyroid hormones in aborted women.

11- Study the prevalence and effect of internal parasites and histopathological changes on common frogs in Baghdad City.

8 -Thanks and appreciation:

A-Thanks certificate from the Dean of College of Medicine / Al-Anbar University (2 thanks), in 1999.

B-Thanks certificate from the Head of Al-Anbar University (1thank), 2001.

C-Thanks certificate from the Dean of College of Dentistry/ Al-Anbar University (1 thank), 2002.

D-Thanks certificate from the Head of Baghdad University (1thank), 2008.

E- Thanks certificate from the Dean of College of Science for women/Baghdad University (1 thank), 2010.

F- Thanks certificate from the Dean of College of Science for women /Baghdad University (2 thanks), 2012.

G-Thanks certificate from the Dean of College of Science for women /Baghdad University (1 thank), 2013.

H-Thanks certificate from the Ministry of Higher Education and Scientific Research (1 thank)/2014.

I- Thanks certificate from the Ministry of Education (1 thank).

J- Thanks certificate from the Dean of College of Science for women /Baghdad University (1 thank), 2016.

K- Thanks certificate from the Dean of College of Science for women /Baghdad University (1 thank), 2018.

*** A certificate of appreciation from the Dean of College of Science for women /Baghdad University about (Second Feminist Scientific Conference)/ 2013**

*** A certificate of appreciation from the Dean of College of Science for women /Baghdad University about (Training of Fluorescent Microscope)/ 2013.**

*** A certificate of appreciation from the Al-Nahrain University/ College of Science about (ELISA training in diagnostic laboratory)/2015.**

*** A certificate of appreciation from the Dean of College of Science for women /Baghdad University about Plagiarism/ 2015.**

*** A certificate of appreciation from the Dean of College of Science for women /Baghdad University about Conference of Post Graduate Study/ 2016.**

*** A certificate of appreciation from the Dean of College of Science for women /Baghdad University about (Third Feminist Scientific Conference)/ 2016.**

*** A certificate of appreciation from the Dean of College of Science for women /Baghdad University about (Drugs)/ 2017.**

*** A certificate of appreciation from the Dean of College of Science for women /Baghdad University about (Communicable diseases in Iraq)/ 2017.**

*** A certificate of appreciation from the Dean of College of Science for women /Baghdad University about (Environmental safety and spring festival)/ 2019.**

9 – Scientific Activities:

*** Committee of Examination/ Under Graduate Study/ College of Science for Women/ Baghdad University.**

*** Committee of Department Report (Biology Department) / College of Science for Women/ Baghdad University.**

*** Committee of Department Index (Biology Department)/ College of Science for Women/ Baghdad University.**

*** Supporting Committee in Second Womanly Scientific Conference / College of Science for Women/ Baghdad University.**

*** A preparatory Committee in Symposium about (Auto-Immune Diseases) / College of Science for Women/ Baghdad University.**

*** Supporting Committee in Symposium about (Treasures plant wealth in the Iraqi deserts) / College of Science for Women/ Baghdad University.**

***Supporting Committee in Symposium about (Treasures salty plant wealth in Iraq) / College of Science for Women/ Baghdad University.**

***Committee of Post Graduate Study/ College of Science for Women/ Baghdad University.**

***Committee of Examination/ Post Graduate Study/ College of Science for Women/ Baghdad University.**

*** Member in Training Committee about (Immunological Techniques) / College of Science for Women/ Baghdad University.**

*** Participation as presence in (ELISA training in diagnostic laboratory)/ Al-Nahrain University/ College of Science.**

*** Participation as presence in workshop (New technicians in Microbial and Immunological diagnosis)/ Al-Nahrain University/ Biotechnology Research Center.**

*** Participation as presence in turning (Epi info 7)/ Al-Nahrain University/ College of Medicine.**

*** Member in Scientific Committee about (Third Feminist Scientific Conference) / College of Science for Women/ Baghdad University.**

*** Member in Secretariat Committee about (Conference of Post Graduate Study) / College of Science for Women/ Baghdad University.**

*** Member in giving a lecture in Symposium about (Communicable Diseases in Iraq) / College of Science for Women/ Baghdad University.**

*** A preparatory Committee in Symposium about (Drugs) / College of Science for Women/ Baghdad University.**

*** Participation as presence in (Primers design) / College of Science for Women/ Baghdad University.**

*** Participation as presence in (How do you assess search in international journals) / Continuing Education Center/ University of Baghdad.**

*** Participation as presence in (Google Classroom) AVI-CENNA E-LEARNING CENTER/ University of Baghdad.**

*** Member in Secretariat Committee about (fourth scientific conference in Biology) / College of Science for Women/ University of Baghdad.**

*** Member in supporting committee of central examination/ College of Science for Women/ University of Baghdad.**

*** Seminar about (Displaced people and parasitic diseases)/ College of Science for Women/ University of Baghdad.**